
 

 

Referat af studienævnsmøde torsdag den 25. april 2024

 
Til stede: 
Mark de Zee (MdZ) 
Jesper Franch (JF) 
Lars Domino Østergaard (LDØ) 
Kirsten Schultz Petersen (KSP) – deltog online 

 
Ikke til stede – med afbud 
Louise Pape-Haugaard, viceinstitutleder og 
studieleder (LPH) 
 

William Marin Vedde (WMV)                                                                   
Laura Laier Niebuhr (LLN) 
Maya Borchardt (MB) 
Emilie Overgaard Christensen (EOC)                                                             

 
 

Observatører: Christina Østergaard Thorsen (CØT) – SUND studievejleder 

 
Sekretær og referent:  Berit Lund Sørensen (BLS) 

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Godkendelse af referat (21. marts) 
3. Opfølgning fra sidste møde (21. marts) 
4. Opfølgning på behandling af semesterkoordinatorrapporter fra E23 (idræt 5 BA)  
5. Indstilling af behov for studieordningsrevisioner 
6. AI i uddannelserne 
7. Meddelelser 
8. Eventuelt 

 
Punkter til behandling for lukkede døre: 

9. Merit, dispensationer og klager  
 

 

 
Links: semesterbeskrivelser, semestergruppemødereferater, eksamensplan, studienævnets årsplan 

 

 

 

 

https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/kvalitetssikring/semesterbeskrivelser-og-semesterevalueringer
https://www.hst.aau.dk/staff-and-students/for-studerende-og-undervisere#eksamensplaner
file://hst.aau.dk/Department/smh-adm/SN_Idr%C3%A6t%20og%20Folkesundhedsvidenskab/%C3%85rshjul/2024/aarsplan%20studien%C3%A6vn%20for%20idr%C3%A6t%20og%20folkesundhedsvidenskab%202024.pdf
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Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden blev godkendt. 

 
Ad 2. Godkendelse af referat (21. marts) 
Referat blev godkendt med en præcisering af punkt 12 (antallet af skemalagte aktiviteter i seminarrum): 
 
Institutledelsen har en forventning om, at et 5 ECTS kursusmodul skal afvikles med 10 skemalagte 
aktiviteter i seminarrum (2 timers forelæsning + 2 timers gruppearbejde).  
 
Institutledelsen har siden seneste møde oplyst, at der kan garanteres 10 x 2 timers undervisning i 
seminarrum til hver 5 ECTS-modul. Det kan ikke garanteres, at de efterfølgende 2 timers gruppearbejde 
også sker i seminarrummet, men hvor det er muligt, vil institutledelsen sørge for, at der tilbydes et 
seminarrum til gruppearbejde. 
 
Et enigt studienævn ser gerne, at der er 4 timer til rådighed i et seminarrum af hensyn til den enkelte 
undervisers mulighed for pædagogisk/didaktisk at tilrettelægge undervisningen.  
 
 
Ad 3. Opfølgning fra sidste møde (21. marts) 
 

- Adgangskrav til idræt kandidat (et-fag) 
BLS har undersøgt, om der er en lokal aftale på AAU, der forhindrer, at to-fagsstuderende søger 
tilbage på deres centrale fag på en et-faglig kandidatuddannelse.  
 
Det er ikke tilfældet, og studienævnet modtager fremover disse ansøgninger til faglig vurdering i 
lighed med andre professionsbachelorer. 

- Drøftelse af ny undertitel på idrætsuddannelsen 
Studienævnet besluttede på seneste studienævnsmøde, at LDØ i samarbejde med kolleger og 
studerende arbejder videre med en undertitel. LDØ orienterer om status på dette arbejde. 
 
Der har været afholdt et indledende møde med de 2 forskningsgruppeledere samt JF og LDØ. 
Gruppen besluttede at afvente resultatet af kandidatreformen. I forbindelse med 
kvalitetsrapporteringsmødet for idræt blev det besluttet at vurdere kompetenceprofilen for 
uddannelsen, så uanset udfaldet af kandidatreformen vil kompetenceprofilen på uddannelsen 
skulle gennemgås.  
 

 
Ad 4. Opfølgning på behandling af semesterkoordinatorrapporter fra E23 (idræt 5 BA) 
Semesterkoordinators evalueringsrapport for idræt 5 BA blev behandlet med udgangspunkt i indstillinger 
fra studienævnets tovholdere.  
 

Semester Tovholder Konklusion Bemærkninger 

Idræt 5. sem. BA LDØ/JF/LLN Betinget godkendt Til kurset ’Anvendt 
træningsfysiologi og 
databearbejdning’ var der følgende 
kommentarer: 
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- Forbedret (tidligere) 
planlægning af 
skemalægning. 

- Større sammenhæng 
mellem kursets enkelte 
delelementer. 

- Præcisering af 
eksamensformen tidligt i 
kurset. 

 
Generelt på semesteret har der været en lav studieintensitet og lavt fremmøde til semestergruppemøder.  

Opfølgning: 
JF og BLS arbejder videre med den betingede godkendte rapport sammen med semesterkoordinator og 
kursusansvarlig for kurset Anvendt træningsfysiologi og databearbejdning.  
 
 
Ad 5.  Indstilling af behov for studieordningsrevisioner 
JF præsenterede forslaget til det projektorienterede forløb på 3. semester af kandidatuddannelsen i Idræt. 
Der er mulighed for at indføre et projektorienteret projektforløb på 3. semester kandidat allerede fra 
sommeren 2024 (uddannelsesjura er blevet forespurgt, om et projektorienteret vil kunne indføres i 
studieordningen fra sommeren 2024, og der vil som oftest blive givet en dispensation med kort varsel). 
Studienævnet havde ikke nævneværdige tilføjelser til beskrivelsen af det projektorienterede forløb, men 
semesterkoordinator for 3. semester kandidat (karrierevip) foreslog, at ændringen først skulle være 
gældende fra 2025, da de studerende på nuværende tidspunkt har kontakt med de eksterne partnere, de 
skal samarbejde med og kontrakter mellem studerende, vejleder og virksomhed har indtil videre ikke været 
et krav. 
Studienævnet besluttede derfor at lade ændringen i studieordningen følge den normale tidsplan for 
studieordningsændringer. Det blev dog også diskuteret, om der kun skal være et projektorienteret forløb, 
eller om der skal være en valgmulighed mellem det nuværende projekt og et kommende projektorienteret 
forløb. Altså at der indføres valgprojekter. Dette skal studienævnet tage stilling til på næstkommende 
studienævnsmøde. 
 
 
Ad 6. AI i uddannelserne 
16. juni skal studienævnet rapportere til fakultetet, hvordan og i hvilke sammenhænge AI kan være en del 
af uddannelserne. Studienævnene er faglige garanter for kvaliteten og udviklingen af uddannelser og har 
den højeste kompetence i forhold til hver uddannelses faglige profil. Studienævnene skal derved se på, 
hvad kunstig intelligens betyder for den enkelte uddannelse, og hvilke ændringer det kræver. Der foretages 
en opsamling og en samlet indstilling fra de 2 arbejdsgrupper på studienævnsmødet. 
 
På baggrund af fakultetets henvendelse vil studienævnet gerne arbejde videre med AI i uddannelserne.  
Der har været nedsat 2 arbejdsgrupper (en for idræt og en for FSV), der hver har udarbejdet et første 
udkast til spørgsmålene fra fakultetet. Svarene blev gennemgået på studienævnsmødet. De 2 gruppers 
tilbagemeldinger sammenskrives i et fælles dokument og behandles endeligt på studienævnsmødet i maj, 
inden det fremsendes til fakultetet.  
 
 
Ad 7. Meddelelser 
 

- Orientering om ønsker og udfordringer vedr. studiemiljø på baggrund af semesterevalueringer 
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Bilag: SUND tilbagemeldinger på studiemiljøønsker 2023-2024 - oversigt over de registrerede 
ønsker og udfordringer i studiemiljøet indsamlet i semesterevalueringerne i F23. 
Bilag: Tilbagemelding på ønsker til studiemiljø - kort sammenfatning af de ønsker til studiemiljøet, 
som prioriteres i år.  
 
De studerendes ønsker og udfordringer vedrørende studiemiljøet er indsamlet i 
semesterevalueringerne i F23 og efterfølgende behandlet af CAS, ITS, Instituttet og fakultetet. 
Efterfølgende er følgende prioriteret i indeværende år: 
- AAU SUND reguleres ift. indeklima. 
- Knæpuder er tilgængelige i alle seminarrum. 
- Der er indkøbt bedre tudser til tavler i caselokaler. 
- Der arbejdes på en digital løsning ift. at se om grupperum er optaget udefra. 
- Bedre studiemiljø i Gigantium med skillevægge og knager. 
- Der er nedsat sociale råd i de forskellige studienævn, som skal prioritere socialt fællesskab. 
- Studentersamfundets Bajers Bar er et fast ugentligt arrangement med mulighed for at møde 

medstuderende. 
- Udearealer etableres med stationer til cykelpumpning. 
- Udemiljøer etableres i forbindelse med at NAU bliver færdigt. 
- CAS arbejder på at anlægge en walk and talk rute ved SUND. 

 
- Ledighedsbaseret dimensionering 2024/25 (kandidatuddannelser) 

Bilag: Oversigt over gældende dimensionering på Aalborg Universitet. 
Til orientering har Uddannelses- og Forskningsstyrelsen godkendt Aalborg Universitets indsendte 
ønsker til omfordeling af eksisterende lofter for den ledighedsbaserede dimensionering af 
kandidatuddannelser i 2024/2025 og frem.  
 

Uddannelse 2024/25 2025/26 2026/27 2027/28 2028/29 

Folkesundhedsvidenskab 30 35 36 38 38 

Idræt 30 34 27 27 27 

 

- På SUND uddannelsesledelsesmødet d. 23. april var der et punkt om ”Retningslinjer for 
udarbejdelse af eksamenssæt på SUND”. For at imødegå evt. tvivlsspørgsmål ifm. udarbejdelse af 
skriftlige eksamenssæt er der med afsæt i politik for udarbejdelse af opgavesæt under 
Studienævnet for Medicin udarbejdet udkast til fælles retningslinjer på Det 
Sundhedsvidenskabelige Fakultet. SUND uddannelsesledelse fremkommer med evt. kommentarer 
til udkast til fælles retningslinjer.  
 

- Intern idrætsdag for idrætsstuderende d. 10. maj. Idrætsrådet vil gerne invitere underviserne. 
 

- WMV skal i gang med at ansætte frivillige tutorer til idrætsuddannelsen. 
 
 

Ad 8. Eventuelt 

 
 
Ad 9. Merit, dispensationer og klager – lukket punkt 
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Næste møde afholdes torsdag d. 28. maj kl. 12.30. 


